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Obiectul intrebării: Reforma sistemului de sănătate

România s-a angajat în acordul cu Fondul Monetar International să încheie adoptarea setului de măsuri privind 

reforma din sistemul de sănătate, prin introducerea pachetului de servicii medicale de bază, în scopul funcționării 

sistemului sanitar și respectarea drepturilor pacienților.

Pachetul de servicii de sănătate de bază vizează medicina primară, de ambulatoriu și de spital, medicina dentară, 

prevenția, programe naționale de sănătate, servicii de care vor beneficia toți cetățenii, indiferent daca sunt asigurați 

sau nu.

Documentul convenit cu Fondul Monetar Internațional mai prevede reducerea numărului de paturi din spitale, limitarea 

numărului de servicii medicale decontate de stat, limitarea internărilor, limitarea competențelor spitalelor, definitivarea 

listei medicamentelor compensate, calcularea costurilor de tratament la 130 de boli, toate aceste măsuri urmând a fi 

adoptate într-un sistem sanitar în care subfinanțarea rămâne cea mai mare problemă. Același acord mai arată că, 

pentru a evita acumularea de arierate la nivelul spitalelor, trebuie transferate resurse de la spitale ce au competențe 

limitate către spitale regionale de urgență, ținând cont de faptul că, din bugetul alocat pentru sănătate, cea mai mare 

parte a fondurilor au fost direcționale către plata arieratelor, datorate efectelor negative ale deciziilor de management 

din anii trecuți.

Având în vedere cele prezentate, vă întreb:

1. Când va intra în vigoare pachetul de servicii medicale de bază?

2. Acest pachet de bază va reduce risipa banilor publici în vederea imbunatatiri accesului cetatenilor la servicii 

medicale de calitate?

Solicit răspuns scris.

Cu deosebită considerație,

SENA TOR PP-DD de Bacău, 

MarcerBUJOR


